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Aanbevelingen voor het aanpassen van het facultaire judobeleid 

Pamela de Boer, 19 september 2022 

Achtergrond en doel 
Sinds 2019 worden studievoorschotmiddelen (SVM) ingezet voor de bekostiging van 
juniordocenten (judo’s) binnen de bètafaculteit. In 2020 is – op basis van de ervaringen met 
judo’s tot dan toe - het facultaire beleid voor het aanstellen en professionaliseren van judo’s 
geconcretiseerd. Begin 2022 is dit judobeleid, in opdracht van de Onderwijsdirecteur, 
geëvalueerd en hiervan is in mei 2022 een rapport opgeleverd (bijlage 1). Het rapport geeft 
een beschrijving van de evaluatie, de bevindingen, en aanbevelingen.  
Het evaluatierapport is besproken met de opleidingsdirecteuren in het onderwijsberaad (OD 
beraad, 24 mei 2022) en in het overleg van het Faculteitsbestuur met de afdelingshoofden 
(AHO, 1 juli 2022). Tijdens de overleggen is gevraagd in hoeverre de aanbevelingen worden 
gedeeld. De feedback die werd gegeven geeft aanleiding om de aanbevelingen op een 
aantal punten aan te passen. In dit document wordt een korte beschouwing van de 
bespreking gegeven en worden de aanbevelingen uitgewerkt. 
De hieronder gegeven aanbevelingen hebben als doel om concrete input te geven om het 
facultaire judobeleid te actualiseren en implementeren.  

Verwerkte feedback uit OD beraad en AHO 
Tijdens de overleggen van het OD-beraad en het AHO werd duidelijk dat de aanbevelingen 
in het evaluatierapport in algemeen goed zijn ontvangen. Met name de aanbevelingen om 
judo’s carrièreperspectief te kunnen bieden en om getalenteerde judo’s te behouden 
vinden bijval. Maar ook de andere aanbevelingen, zoals die over professionalisering, 
begeleiding en afspraken over het takenpakket, worden onderschreven. 
De aanbevelingen in het evaluatierapport roepen ook discussie op. De discussie 
concentreerde zich rond het onderwerp van de tweebenigheid van wetenschappelijke 
functies binnen de universiteit, en het al dan niet aanbieden van vaste contracten aan niet 
gepromoveerde docenten. Het valt niet te verwachten dat deze discussie op aanzienbare 
termijn kan worden beslecht. Daarmee is de aanbeveling in het evaluatierapport over een 
vaste contract voor een docentfunctie niet meer actueel en deze aanbeveling is daarom 
afgevallen. 
Het bieden van carrièreperspectief aan judo’s wordt, zoals al aangegeven, als belangrijk 
speerpunt gezien. Een promotie lijkt vooralsnog de enige oplossing voor een perspectief 
naar een vast contract binnen de academische omgeving. Om die reden werd in zowel het 
OD-beraad en het AHO aangestuurd om mogelijkheden te verkennen hoe de functies van 
docent en promovendus worden gecombineerd, dan wel opeenvolgend zijn. Daarnaast 
bleek aanscherping van een aantal andere aanbevelingen gewenst. Dit betreft begeleiding, 
takenpakket en (bekostiging van) professionalisering. Ook is gevraagd te kijken naar de 
indeling van de aanbevelingen. Dit is in het aangepaste overzicht met aanbevelingen 
meegenomen.  
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Aanbevelingen facultair judobeleid 
Op basis van het rapport Evaluatie facultair judobeleid (bijlage 1) en de bespreking ervan 
tijdens de bijeenkomsten van het OD-beraad en het AHO wordt een aantal aanbevelingen 
gegeven. Hieronder zijn deze per thema uitgewerkt. 

Aanstelling 
Het huidige judobeleid is specifiek opgesteld voor judo’s die worden gefinancierd vanuit de 
SVM. Zij hebben een aanstelling als docent 4 voor de looptijd van 50 maanden en met een 
omvang minimaal 0,8 fte. Om ook de positie van andere docenten met een tijdelijke 
aanstelling te verbeteren, wordt aanbevolen om de toepassing van het judobeleid te 
verbreden en ook te betrekken op alle - al dan niet uit de SVM bekostigde- : 

 Aanstellingen met een contractduur van 6 jaar welke is gekoppeld aan de 
combinatiefunctie judo/promovendus. 

 Docent 4 aanstellingen, van 50 maanden of korter, met een nader te bepalen 
minimum (bijvoorbeeld 24 maanden) en een omvang van 1 fte of minder, met een 
nader te bepalen minimum (bijvoorbeeld 0,6 fte). 

Voor personen met een aanstelling die hiervan afwijkt is het raadzaam om hiervan expliciet 
aan te geven dat zij geen judo zijn. 
Geadviseerd wordt om de HRM adviseur een seintje te laten geven als er een judo/docent 4 
of promovendus/judo wordt aangesteld zodat er een administratie kan worden bijgehouden 
van alle judo’s aan de bètafaculteit. Dit vergemakkelijkt enerzijds het zicht op de bekostiging 
en daarnaast de informatievoorziening richting judo’s over het professionaliseringstraject. 
 
Begeleiding 
Geadviseerd wordt om in het facultaire judobeleid de volgende richtlijnen over begeleiding 
en aansturing op te nemen : 

 de leidinggevende en judo afspraken maken over de begeleiding en aansturing van 
de judo, deze afspraken worden vastgelegd (met een kopie in het personeelsdossier 
van de judo); 

 beginnende judo’s schriftelijke instructies krijgen voor het onderwijs dat ze zullen 
verzorgen, dit kan goed gedaan worden door meer ervaren judo’s; 

 een judo aan het begin van de aanstelling intensievere begeleiding wordt geboden. 
 

Takenpakket en inzet 
Geadviseerd wordt om in het facultaire judobeleid een kader op te nemen voor het 
takenpakket en de inzet van judo’s en daarin in ieder geval het volgende op te nemen: 

 De leidinggevende maakt een duidelijke beschrijving van het takenpakket, specifiek 
voor het onderwijs van de afdeling(en) en/of opleiding(en) waaraan de judo is 
toegewezen, met heldere richtlijnen omtrent de taken en verantwoordelijkheden. 
Dit wordt vastgelegd in het opleidings- en begeleidingsplan. Documenten van de 
afdelingen Wiskunde en IVM kunnen dienen als voorbeeld.  
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 Er worden afspraken gemaakt over de inzet bij onderwijsinnovatieprojecten. Het 
wordt aanbevolen om de inzet van het innovatiepotentieel van een judo te 
vergroten door: 

a. judo’s aan het begin van de aanstelling te betrekken in het proces van een 
onderwijsinnovatie, in plaats van pas vanaf het derde contractjaar; 

b. judo’s te stimuleren en tijd te geven (bijvoorbeeld een geoormerkte 0,2 fte) 
om zich tijdens werktijd bezig te houden met onderwijsinnovatie(projecten). 

 Er worden afspraken gemaakt over tijdverdeling van onderwijs- en onderzoekstaken. 
Dit is met name van belang voor de combinatiefuncties judo/promovendus. Het is 
aan te raden om richtlijnen in het kader op te nemen. 

 Om de functie interessant te houden wordt geadviseerd om judo’s (die daar 
behoefte aan hebben) gedurende hun aanstelling meer taken en 
verantwoordelijkheden te geven. 

 Het takenpakket wordt besproken met de judo en gecommuniceerd met alle 
betrokkenen. 

 De leidinggevende zorgt ervoor dat de judo regelmatig feedback krijgt, bijvoorbeeld 
door middel van (functionerings)gesprekken met leidinggevende en 
cursuscoördinatoren 

 De leidinggevende en de judo bespreken het takenpakket met enige regelmaat, 
bijvoorbeeld in halfjaarlijks gesprekken, en zorgt ervoor dat de judo makkelijk naar 
een begeleider kan stappen zodat de judo dan op een laagdrempelige manier 
kleinere en grotere issues kan aankaarten. 

 
Professionalisering, loopbaanmogelijkheden en carrièreperspectief 
De faculteit is destijds met het judo-traject gestart om het carrièreperspectief van docenten 
met een tijdelijk contract te verbeteren. Omdat niet elk judo op dit moment zo’n traject 
krijgt aangeboden, c.q. de tijd krijgt om zo’n traject te volgen, wordt aanbevolen het traject 
voor professionalisering, loopbaanontwikkeling, doorgroeimogelijkheden en oriëntatie op 
de arbeidsmarkt te herijken De volgende specifieke aanbevelingen gaan daar op in. 

 Neem in het facultair beleid op dat voor elke judo een loopbaanplan wordt 
opgesteld waarin afspraken over professionalisering worden opgenomen. 

 Versterk het belang van het professionaliseringstraject zodat er meer prioriteit 
wordt gegeven aan de deelname ervan. Dit kan bijvoorbeeld door (tijd voor het 
volgen van) het professionaliseringstraject op te nemen in de afspraken van het 
loopbaanplan. Maar ook meer gerichte communicatie vanuit de faculteit kan 
bijdragen. 

 Geef duidelijkheid over de bekostiging van professionaliseringsactiviteiten.  
 Geef judo’s tools waarmee zij zich weerbaar kunnen maken en kunnen omgaan met 

de sociale problemen van studenten, bijvoorbeeld door het (facultair) aanbieden van 
trainingen, instructies en/of een verwijskaart. Op dit moment loopt er een pilot met 
een training gericht op coachen van studenten, specifiek voor judo’s. Aanvullende 
aanbeveling is om deze pilot te evalueren en bij positieve uitkomst de training 
regulier aan te bieden. 
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 Onderzoek mogelijkheden om docenten te laten instromen in een promotietraject, 
hoe de functies van docent en promovendus kunnen worden gecombineerd, dan wel 
opeenvolgend kunnen zijn. De combinatiefunctie judo/promovendus met een 
contractduur van 6 jaar is een goede bestaande optie, maar er is behoefte aan meer 
van dit soort constructies.  

 Onderzoek mogelijkheden voor de uitbreiding van loopbaanbegeleiding en 
individuele coaching gericht op carrière oriëntatie voor judo.  

 Vergroot het zicht op toekomstige banen. Bijvoorbeeld door activiteiten gericht op 
uitwisseling tussen judo’s en oud-judo’s te bevorderen dan wel te intensiveren, en 
door een overzicht te geven van de vervolgfuncties van oud-judo’s. 








































